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Asbestverbod noopt tot ingrijpenAsbestv
TON VAN DER LAAN

En dat wordt een hele opgave, ver-
moedt de PvdA-staatssecretaris Wil-
ma Mansveld (Infrastructuur en Mi-
lieu). Om de druk op de boeren te
verhogen steekt de bewindsvrouw
vanaf volgend jaar 75 miljoen euro in
een speciale subsidieregeling, waar
boeren met asbestdaken aanspraak
op kunnen maken. ,,Boeren hebben
nu tien jaar de tijd om de asbestda-
ken te laten verwijderen. Dat moet
voldoende zijn.’’

Het verbod beperkt zich tot het as-
best dat in contact staat met de bui-
tenlucht, bijvoorbeeld in golfplaten.
Asbest in gebouwen, zoals in isola-
tiemateriaal, wordt niet verboden.

Mansveld kondigde het verbod op
asbestdaken aan in Nij Beets, waar ze
gisterochtend op bezoek was bij Re-
né van Linde en Joke Meester. De
veehouders hebben vorig jaar mei
met hulp van de provinciale regeling
‘Asbest eraf, zonnepanelen erop’
600 vierkante meter asbestdak laten
verwijderen. Nu liggen er op de stal
van Van Linde 112 zonnepanelen,
goed voor 23.000 kW aan stroom. De
boer ziet de energierekening flink
dalen en is vrijwel zelfvoorzienend.

Van Linde is een van de 47 boeren
in Friesland die tot 31 december 2014
gebruik hebben gemaakt van de spe-
ciale regeling die boeren stimuleert
asbest te verwijderen. In ruil voor
subsidie worden ze wel verplicht
zonnepanelen te installeren.

47 boeren, dat is niet veel, weet
ook gedeputeerde Johannes Kramer
(FNP, landbouw). Hij stelt dat Friese
boeren wel van het bestaan van de
subsidieregeling afweten, maar dat
de regeling niet voor alle boeren op
een goed moment komt. ,,Se binne
der pas oan ta at se de stâl útwreidzje
wolle.’’ Dat het hebben van asbestda-

NIJ BEETS In 2024 zijn asbestdaken
definitief verboden en dat betekent
dat duizenden Friese boeren de ko-
mende jaren hun daken moeten
vervangen.

ken vanaf 2024 verboden is, is vol-
gens de gedeputeerde een extra sti-
mulans voor de boeren. ,,Boeren wit-
te no wat har te wachtsjen stiet. Se
kinne har der no oan oanpasse.’’

Kramer wil de regeling die eind dit
jaar afloopt, verlengen totdat de pro-
vinciale pot leeg is.

Voor de veehouder uit Nij Beets
was het een gepuzzel om mee te
doen met de regeling, maar uitein-
delijk trok het te verwachten belas-
tingvoordeel hem over de streep.
,,Mar it is fiskaal maatwurk. De sub-
sydzje is net trochslachjouwend. Je

Gedeputeerde
Kramer wil
subsidieregeling
verlengen

moatte as bedriuw genôch rende-
mint hawwe, om derfoar te soargjen
dat de ynvestearring út kin.’’

Boekhouder Haaye Bijlsma van
Accon AVM stond Van Linde bij. ,,De
ynvestearring moat wol oantreklik
wêze en dat is it net foar eltsenien.’’
Boeren krijgen subsidie voor het
verwijderen van de asbestdaken,
maar draaien zelf op voor de kosten
van een nieuw dak en aanschaf en
installatie van de zonnepanelen. ,,De
regeling jildt ek foar eardere buor-
kers. Mar dy dogge gjin ynvestear-
rings mear. Dan is de subzydzje net
oantreklik’’, aldus Bijlsma.

Mansveld noemde Van Linde een
ambassadeur voor de regeling en

roemde de vooruitstrevendheid van
de veehouder. Van Linde loopt voor-
op en is blij dat hij verlost is van as-
best.

Mansveld hoopt verder op meer
aandacht voor de subsidieregeling
met de zonnepanelen, maar wil ook
het asbestprobleem verder op de
kaart zetten. De nieuwe subsidie
waar ze 75 miljoen euro voor uit-
trekt, verplicht boeren niet om zon-
nepanelen te nemen, maar wel om
het asbest voor 2024 af te voeren.
Mansveld wil voorkomen dat men-
sen blootgesteld worden aan asbest.
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Staatssecretaris Mansveld (rechts) in gesprek met veehouder René van Linde (links). Achter de bar zijn vrouw Joke Meester en zoon Klaas.
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